
 

 

Beszámoló a Zonta Club Szombathely 2018. június 1. és 2019. május 31. közötti 

tevékenységéről 

 

 

 

Klubunk a 2018-19-es programévet megújult vezetőséggel és 15 taggal kezdte meg. A két 

évre megválasztott vezetőség tagjai: P. Toldi Márta Dr.(PhD) elnök; Mák Károlyné alelnök; 

Lakos Józsefné titkár; kincstárnok Tancsics Flóriánné; a közhasznúsági beszámoló 

elkészítését Hortobágyi Ágnes segítette.  

 

 

A programév tartalmi áttekintése 

 

 

Nemzetközi hálózat részeként, saját térségünk kihívásaira figyelve 

 

Klubunk a 64. Világtalálkozón Yokohamában (2018) elfogadott célok szerint végezte 

tevékenységét. A tárgyévben is részt vettünk minden, szervezetileg megszabott hálózati 

programon, District és Area találkozón (Budapest, Bad Taztmannsdorf), és megosztottuk 

tapasztalatainkat. A ZI, a District és az Area vezetésétől érkező tájékoztatókat klubesteken 

megbeszéltük, a kérések, javaslatok teljesítésére törekedtünk. A szűkös anyagi lehetőségeink 

miatt a külföldi klubok meghívásainak csak ritkán tudtunk eleget tenni (a ZC Burgenlandnál 

két alkalommal tettünk látogatást: jótékonysági piknik, 30 éves évforduló), a magas 

regisztrációs költségű témanapokon nem tudtunk részt venni. A budapesti Area találkozón 

elköszönt a térség klubjaitól Dr. Elisabeth Tahler DC 14 kormányzó, és Beatrice Svoboda 

Area 01 igazgató. A 2018-2020 közötti új vezetőség: kormányzó Ina Wässerling ZC Erfurt, 

Area 01 igazgató: Heike Schmidt ZC Feldbach. 

 

A hazai klubok közül rendszeres meghívást kapunk Hévízről és Veszprémből, a tárgyévben is 

több alkalommal eleget tettünk az invitálásnak, és részt vettünk a ZC Budapest 25 éves 

jubileumi programján. Szombathelyen csatlakoztunk a társklubok rendezvényeihez. (Lions 

bál és Adventi Gála, Rotary 25 éves jubileum, Soroptimist Márton-napi libaebéd, „Fessük 

narancsra” akció, „Kék séta” az Esőemberke Alapítvánnyal, Holnap Háza látogatás stb.) 

 

Jószolgálati tevékenységünket a ZI alapértékei és klubunk hagyományai szerint végeztük. 

Leginkább a hátránnyal élő gyermekek és családok, a sajátos nevelési igényű gyerekekkel 

foglalkozó intézmények felé fordultunk, kiegészítve tehetségtámogató tevékenységgel. 

(Adományok, ajándékok, támogatások célba juttatása.)  

Adventi koncertünk ismét a Művészeti Szakgimnázium ének- és zenekarának partnerségével, 

valamint a Premontrei Gimnázium befogadásának, a WSSZ művészeinek köszönhetően 

valósulhatott meg nagy sikerrel, egyúttal jótékonysági tevékenységünket is megalapozta. 

Ebben a programévben vendégeink érkeztek a hévízi és a veszprémi klubokból.  

Folytatni tudtuk a 2018-ban megkezdett Rózsa-napi jótékonysági estet (2019. március 9.). 

„Az önzetlenség rózsája” emléklapot ezúttal külső támogatónk. Paulik Ákos karnagy kapta. 

Estünkön a szombathelyi társklubok képviselői mellett burgenlandi, hévízi és veszprémi 

zontiánok is részt vettek. „A társnak leni…” ajándékműsor Bálint Éva, Szabó Tibor, Mersics 

Lili és a Rimányi Táncstúdió művészi közreműködésével ismét elnyerte támogatóink 



tetszését. A segítségükkel kibővült adományalapunkból gyermekotthoni támogatást 

terveztünk. 

Az agresszió ellenes 16 akciónap keretében ezúttal a Kanizsai Dorottya Gimnázium három 

végzős osztálya fogadta a saját szakértőnk által megvalósított, az „Agresszió bennünk van?” 

című érzékenyítő rendhagyó órákat.   

A beszámolási időszakban folytattuk az Aranyhíd iskola diákjainak ajándékozott rendhagyó 

zenés programot („Hogyha zene szól…”). 

Klubunk tevékenységének megismertetésére „Nyílt napot” tartottunk, melynek nem titkolt 

célja az volt, hogy megnyerjünk új tagokat. Tematikus napokat kezdeményeztünk nőket érintő 

témákban, mint „A mese ereje”, továbbá a Barnahus-ház meglátogatása, a szexuálisan 

abuzált gyermekek érdekében végzett emberfeletti munkájuk megismerésére. A Barnahus 

Nemzeti Tudásközpont vezetőjének ismertetőjét hallgattuk meg a helyszínen. Dr. Lazáry 

Györgyné részletesen beszélt a program hazai meghonosításáról és létrejöttéről, melyben 

klubunk alapító tagja, Dr. Takátsné Dr. Tenki Mária is hathatósan közreműködött. Az 

eseményen vendégünk volt Heike Schmidt Area-igazgatónk és Rosemarie Höller feldbachi 

zontián. 

A programévben az Oladi Szakgimnázium egy diákja vett részt YWPA pályázatunkon, 

melynek klubszintű díjazásához ismét az iskolavezetés biztosított helyszínt. A szervezést Pócz 

Gáborné végezte. 

Jószolgálati tevékenységünk lehetőségének fenntartásához folytattuk „Az átváltozás öröme” 

/Arcfestés alkalmakon való részvételt.  

Kiemelt partnerünk a Micimackó Óvoda, a kezdeményező kapcsolattartást, az alapítvány 

ügyeinek gondozását Somogyi Miklósnénak köszönhetjük. A konduktív pedagógia 

megalapítója 125. születésnapja alkalmából közösen koszorúztunk Pető András 

emléktáblájánál. 

Klubunk képviselői ismét részt vettek a bécsi „Frauenlauf” programon. 

 

Együttműködtünk a Civil Információs Központtal, sajtó-reggeliken törekedtünk a 

nyilvánosságot széleskörűen tájékoztatni, és a média érdeklődését felkelteni.  Klubunk 

tevékenységéről több tudósítás is megjelent különböző orgánumokban. 

Honlapunk és FB oldalunk teljes körű tájékoztatást adott tevékenységünkről, Doma Móni 

majd Horváthné Kocsis Henrietta és az elnök feladatvállalásával. A fotózásban Asbóth 

Erzsébet munkájára számíthattunk. 

A Zonta levelezés és honlap tartalmainak tárolására tárhelyet béreltünk, és külső segítő 

támogatóval a weblap tartalmakat folyamatosan bővítettük. 

 

 

Működésünk anyagi feltételeiről 

 

Klubunk 15 fővel végezte a programévet, további bővítés sajnos nem sikerült.  A havi 

kötelező nemzetközi tagdíj mellett sok személyes áldozatot hoztunk azért, hogy a klub céljai 

teljesülhessenek. (Külföldi megbeszélések költségei, az adventi koncert ajándékai, társklubok 

rendezvényein való részvétel). 2018-ban Szombathely MJ Városhoz benyújtott pályázatunk 

100 ezer Ft támogatást eredményezett, melyet a Zonta International 100 éves évfordulójára 

készülő kétnyelvű jubileumi kiadványra szántunk. A reprezentatív kiadvány Életképek/Club-

Life Zonta Club Szombathely 1991-2018 címmel 2019 januárjában készült el. Írta P. Toldi 

Márta Dr. (PhD), a szerkesztésben közreműködött Pócz Gáborné, angol fordítás: Mészáros 

Réka, anyanyelvi lektor Dr. Paul Titchmarsh, - valamennyien díjazás nélkül működtek közre. 

A grafikai tervezés és nyomdai kivitelezés fedezetét több forrásból sikerült biztosítani. A 

korábban várólistás NEA pályázatunk év végére kapott 100 ezer Ft-ot, továbbá cégek és 



magánszemélyek célzott adományai voltak segítségünkre. A művészi kivitel Sellyei Gábort 

grafikusművészt dicséri. 

 

Az SZJA előző évi 1%-ából 2018-ben 64.494 Ft érkezett klubunkhoz. Ismét örülhettünk 

annak, hogy két cég, egy önkormányzat és magánszemélyek is ajánlottak fel adományt 

részünkre. A bekerülési költségek fedezete után „Adventi hangversenyünk” és „Rózsa-nap” 

jótékonysági estünk (205 ezer + 750 ezer ezer Ft) támogatói adományai jószolgálati 

tevékenységünk számára nyújtottak és nyújtanak felhasználható forrást. A tagság nevében 

köszönet illeti Pócz Gábornét és Tancsics Flóriánnét a sok munkával járó pályázati 

tevékenységért. Lakos Józsefnének pedig önzetlen virág adományaiért lehetünk hálásak, már 

sok-sok év óta.  

A pénzügyi beszámoló a közhasznúsági beszámolóhoz kapcsolódva, a hazai adójogszabályi 

határidők szerint készül a 2018-as naptári évről. 

 

A 2018-19-es programév adományozási tevékenységéről 

Támogatásban részesültek: 

 

 Aranyhíd iskola halmozottan sérült gyermekek foglalkoztatásához babzsákokra: 

41.980 Ft 

 Zonta Alapítvány a Mozgássérült gyermekekért részére, a Micimackó Óvodába 

járó gyermekek fejlesztését szolgáló futópad beszerzéséhez 30 000 Ft. 

 Holnap Háza, 35 000 Ft.  

 Négy családi csomag összesen 40 000 Ft értékben, gyermeküket egyedül nevelő 

anyáknak: 42.475 Ft 

 Mersics Lili tanulmányainak segítése: 59.640 

 A Művészeti Szakgimnázium Alapítványa: 60 000 Ft, a zenei tagozat 

versenyeken való részvételéhez 

 Barnahus-ház: 50 000 Ft 

 Vas Megyei Gyermekotthon: 50 000 Ft 

 ZI alapítvány (ZISVAW – Gyermekházasság elleni programok): 50 000 Ft. 

                                                  

 

A tárgyévben is köszönettel tartozunk önkénteseinknek, a közösségi szolgálatra jelentkező 

diákoknak, hogy önzetlen munkájukkal hozzájárultak változatos tevékenységünkhöz, 

programjaink sikeréhez. Tagjaink együttműködve, szívvel-lélekkel dolgoztak vállalásaink 

teljesítéséért, jószolgálati céljaink elérésért. 

A programévi beszámoló mellékletét képező eseménynaptár további részletekbe enged 

bepillantást. 

 

 

                                                                                                Pallósiné Dr. Toldi Márta PhD 

                                                                                                             elnök 

 

 

Melléklet: Eseménynaptár  


